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INFORMACE Z OBCE 
 

Uuuuuuuf, a je to!!! 

Netradiční nadpis článku věrně popisuje dokončení jedné z velkých investičních akcí v obci Kovářov v roce 

2016 „ZTV Planiny“. Není nic namáhavějšího neţ vyřídit všechny potřebné doklady pro závěrečný krok, 

kterým ve většině případů bývá kolaudační rozhodnutí. Není to věcí úředníků, ale naší legislativy a nařízení 

či prováděcích vyhlášek, které někdy nesmyslně vytvářejí spoustu nových dokumentů, jeţ musí ţadatel 

neboli investor dokládat. Po roce a dvou měsících jsme došli aţ do kýţeného cíle, a proto s pocitem vítězství 

můţeme konstatovat:  „Uuuuuuf, a je to!“. Patří se poděkovat všem, kteří se velkou měrou zaslouţili             

o poměrně hladký průběh celé realizace díla, a to hlavnímu dodavateli Sluţby obce s.r.o., firmě Plastiko, 

Elektro Slivka s.r.o., Petr Šindelář – zemní práce a Františku Slivkovi ml. 

Tímto závěrečným krokem se můţe začít Kovářov rozrůstat o nové domy a doufáme i občany. Věřím, ţe 

v brzké době bude zahájeno několik novostaveb právě v lokalitě Planiny. 

Jedna akce končí, druhá začíná 

Ani jsme se nestačili pořádně rozkoukat a uţ jsme 

rovnýma nohama v další velmi náročné a nákladné 

investiční akci „Obnova vodovodního řadu“. 

Zhruba 40 let je zde rozvod vodovodního řadu po 

celé obci a jak se říká, nic nevydrţí věčně. Proto 

dochází i na toto dílo, které bylo z větší části 

budováno v  takzvané akci „Z“. Vodovodní 

potrubí z  litiny vykazuje velmi velké opotřebení 

nejen na povrchu, ale i jmenovitá světlost se díky 

usazeninám zmenšila na vyuţitelnost ze 2/3 z  Ø 

80 mm, někde i na jednu 1/2. Potvrzuje se nutnost 

výměny tohoto páteřního rozvodu, který při 

zkouškách vykazoval velmi nízký provozní tlak. 

Nový rozvod bude z plastu a jmenovitá světlost se 

zvětší na Ø 100. Tím se zvětší průtok i tlak a část 

obce „Podchalupy“ bude mít o starost méně na 

několik snad desítek let. Kaţdá takováto akce s sebou nese klady, ale i zápory. Část obyvatel obce bude mít 

ztíţený přístup ke svým domům, v některých případech se se svými vozidly nedostane před dům nebo 

nebude moci vyjet. Dalším občanům bude v důsledku změny dopravy znepříjemňovat ţivot nadměrně 

zvýšený provoz. Proto Vás všechny ţádám o shovívavost a trpělivost. Ţádám Vás o pomoc všem řidičům, 

kteří zde budou jakýmkoliv způsobem bloudit, a o vstřícnou radu, jak se kam dostanou. Tato celá akce 

potrvá do 30. 8. 2016 a bude rozdělena do několika etap. První etapa „Křiţovatka“ by měla být dokončena 

do 8. 7. 2016, druhá část „Křiţovatka u hospody“ na „Křiţovatku Podchalupy“ nesmí přesáhnout povolený 

termín celkové uzávěry na silnici číslo II. č. 102, a tím je 12. 8. 2016.  Děkuji všem za pochopení 

-Pavel Hroch, starosta obce- 
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Obec Kovářov hledá pracovníka na 

DPP na příleţitostnou výpomoc ve 

Sběrném dvoře Kovářov. 

Informace tel. 724 180 830 

Sluţby obce s.r.o. přijmou řidiče 

traktoru na STP – vyţínač talut. 

Vhodné pro důchodce nebo na DPP. 

Informace tel. 721 220 907 

 

RADAVA bez provozovatele 

Největší kemp na Orlické přehradě je stále bez provozovatele, a to v důsledku podání výpovědi dosavadním 

nájemcem panem Jaroslavem Zelenkou, která byla podána jiţ v říjnu loňského roku. Někde se stala chyba, 

kdyţ majitel pozemků Povodí Vltavy s.p., zřizovaný Ministerstvem zemědělství nekonal tak, jak by asi bylo 

potřeba pro zajištění provozu kempu na rok 2016. Podle platného smluvního vztahu byla splněna veškerá 

ustanovení a ukončení mělo nastat dne 30. 4. 2016, které bylo ještě prodlouţeno o jeden měsíc do května 

2016. Vzhledem k situaci, kdy Povodí Vltavy s.p. vyhlásilo dne 26. 5. 2016 výběrové řízení na nového 

provozovatele, bylo patrné, ţe sezona se zřejmě nestihne, a nastal určitý rozruch ze strany rekreantů, kteří si 

stěţovali na nefunkčnost sprch a toalet. Nefungoval a dosud stále nefunguje rozvod elektrického proudu a 

rekreanti, kteří zde mají svá mobilní obydlí, se častěji a častěji obracejí na obec, co s tím bude dělat. 

Odpovědi jsou vţdy stejné a pro tazatele nijak příznivé, aby se obraceli na Povodí Vltavy s.p. Obec se 

rozhodla, ţe se zapojí do výběrového řízení a stanovila cenu nájmu starostovi obce, kterou můţe nabídnout. 

Po vyhlášení podmínek bylo zjištěno, ţe navrhovaná cena nedosahuje ani 50% minimální nabídkové ceny 

podle zpracovaného znaleckého posudku. Starosta udělal několik dotazů na vyhlašovatele a na ty nebylo ze 

strany Povodí Vltavy s.p. odpovězeno. V pátek 17. 6. 2016 bylo výběrové řízeno generálním ředitelem 

Povodí Vltavy s.p. zrušeno se závěrem, ţe povodí bude zabezpečovat sezonu 2016 ve vlastní reţii a nové 

výběrové řízení vypíše na podzim tohoto roku. Z pohledu obce, ale i podnikatelů je to jediné moţné řešení, 

jak nenechat celý kemp napospas a zachovat turistický ruch v této oblasti Kovářovska.  

Tak uvidíme, jak se státnímu podniku podaří vše zabezpečit. 

 

Přátelé v Kovářově 

Během měsíce nás navštívily dvě dvoučlenné delegace z partnerské obce Sefftigen. Velmi si váţíme, ţe 

zavítaly k nám a přijely velmi netradičně. První dva dorazili do Kovářova po kolech a motorově, ale ne 

ţádnými Superbem nebo Audi, ale dvěma traktory. Vzdálenost necelých 1000 km po silnici niţších tříd 

max. rychlostí 40 km/h s obytným přívěsem jim trvala tři dny. Myslím si, ţe si uţili několik dní v Kovářově, 

kde měli velmi bohatý program. Děkuji Zdeňce a Jirkovi Škochovým, kteří se starali o pobyt našich přátel. 

Druhá skupinka nás navštívila před čtrnácti dny. Tajemník partnerské obce Christian Haureter a Herbert 

Walker avizovali předem, ţe nechtějí ţádný plán návštěvy a ţe celý čas chtějí strávit spontánně. Myslím, ţe 

se  jim to splnilo do písmenka. Hlavním bodem přátelské diskuse byla příprava návštěvy kovářovských ţáků 

a občanů obce právě v Sefftigenu, která se uskuteční na konci měsíce května roku 2017. Společně jsme 

navštívili výstavu Šikovné ruce. Dále jsme Christiana a Herberta seznámili s rozvojem obce. Zajímali se      

o novinky, plány do budoucna v rámci poskytování sociálních sluţeb, o migraci a ekonomiku obce. Měli 

jsme spoustu společných témat a od pátku do pondělí, kdy pobývali v Kovářově, bylo o čem hovořit. Naši 

hosté spokojenost vyjádřili vřelými slovy. I tady se sluší poděkovat všem, kteří trávili s  návštěvou 

společné chvilky v jejich soukromí. Děkuji Lucii Slivkové za překlady a svůj volný čas, který věnovala  

našim hostům.                                                                                                                                     

                                                                                                                                       -Pavel Hroch, starosta obce- 

 

 

 

 

 

 

 

ODEČTY    VODOMĚRŮ 
 

Od 22.8. do 31.8.2016 budou probíhat tzv. odečty vody v obcích Předbořice, Zahořany, 

Lašovice, Jalovčí a Chrást. To znamená, že pověření pracovníci OÚ Kovářov budou 

zjišťovat stav vodoměru. Občané od 1.8.2016 mohou sami nahlásit stav vodoměru                                    

na  OÚ Kovářov, a to buď osobně, telefonicky  –  382 594 218   nebo e-mailem: 

oukovarov@volny.cz. Při nahlašování prosím sdělte adresu odběrného místa,  

číslo vodoměru a stav vodoměru v m3. 

Obec Kovářov prodává 

stavební parcely v lokalitě 

Kovářov Planiny.  

Cena je stanovena na 

300,- Kč/m
2
 bez DPH. 

mailto:oukovarov@volny.cz
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VÝSTAVA ŠIKOVNÉ RUCE 
  

 Téměř po deseti letech se znovu uskutečnila výstava, na které se měli moţnost prezentovat občané 

Kovářovska se svými rukodělnými pracemi a fotografiemi.  Opět se ukázalo, ţe Kovářovsko je plné 

šikovných lidí s vrozenou zručností a citem pro krásu. Výstava byla otevřena v den konání Jihočeského 

folklorního festivalu v Kovářově a v tento den zasedací místnost navštívilo 80 lidí. Výstava byla otevřena 

celkem 28 dní a zavítalo na ni přibliţně 200 osob, některé byly aţ ze Švýcarska a Rakouska. Zasedací 

místnost se zaplnila výšivkami, obrazy, pletenými a háčkovanými výrobky, dřevěnými hračkami, 

panenkami, kraslicemi, zdobenými perníčky, dřevořezbou, výrobky z kovu a kamene, šperky, vánočními 

ozdobami, látkovými i pletenými hračkami, nechyběly výrobky z papíru, recy věci, výrobky z betonu, 

decoupage a vitráţ. Vestibul obecního úřadu představoval a ještě stále představuje snímky místních 

fotografů. 

 Velké díky patří všem vystavovatelům, kterými byli – Luboš Bajer, Petra Baštýřová, Hana Benešová, 

Vladimír Brůţek, Romana a Radka Brůţkovi, Alena Bublová, Milan Čihák, Jaroslava Dlouhá, Jana 

Hadáčková, Jana Hlavínová, Jana Hlavínová (Baštýřová), Stanislava a Věra Hrochovi, Monika Hrochová, 

Aneta, Petr a Věra Janečkovi, Denisa, Jitka a Marie Jircovi, Jiří Jiroušek, Karel Kolín, Barbora Kolorosová, 

Denisa Kostková, Václav Kotrbáček, Vladimíra Kubíčková, Aneta Laghueg Robová, Olga Matulová, Jiří 

Mráz, Jana Paulová, Zuzana Pšeničná, Ivana a Julie Robovi, Irena Siřišťová, Klára a Miroslava Smrčinovi, 

Viktorie Šachová, Josef Šindelář, Lýdie Špetová, Václav Švagr, Miloš J. Vais, Marcel Vála, Lucie a Lucie 

Ivana Víškovi, Soňa Vrabcová.  

 Velký dík patří také Evě Štindlové a Petře Baštýřové, které mi pomáhaly celou výstavu připravit.    
                                                                                                               -Štěpánka Rybníčková- 

 

KOVÁŘOVAN 
 

Jihočeský folklorní 

soubor Kovářovan tančí a 

zpívá od roku 1984. Jeho 

zakladatelem byl Ing. 

Jaroslav Bartoň. Po něm jej 

řadu let vedl Milan Škoch, 

jeho manţelka Pavla dělala 

choreografii a vedla soubor 

Kovářovánek. Na sklonku 

loňského roku se manţelé 

Škochovi rozhodli své 

dlouholeté působení v  sou-

boru ukončit. Valnou hro-

madou pak byl předsedou 

spolku a vedoucím souboru 

zvolen Martin Schmeller. 

Choreografem souboru je v současnosti David Blaţek. Ostatní sloţky spolku – Kovářovánek, Podkova a 

Podkovička - zatím svoji činnost z organizačních důvodů pozastavily. 

Svoji činnost Kovářovan letos zahájil netradičně. Se svou „tradiční vesnickou zabíjačkou“ se 

v sobotu 6. února zúčastnil masopustu v Kovářově a téhoţ dne podpořil masopustní průvod v Milevsku. 

Ve dnech 27. aţ 29. května uspořádal jiţ XXI. jihočeský folklorní festival Kovářov 2016, na kterém 

se divákům představilo 11 folklorních souborů. Festivalovým hostem byl tentokrát Ţenský pěvecký sbor 

Rezedky z Mistřína. Ten potěšil diváky svým veselým „pijáckým“ vystoupením jiţ v pátek 27. května 

při večerním Veselém posezení u dţbánku v Restauraci KD v Kovářově a Kovářovan zase předvedl 

„tradiční zabíjačku“. V sobotu, hlavní festivalový den, na kovářovské návsi proběhl jarmark a odpoledne po 

slavnostním průvodu jednotlivá vystoupení zúčastněných souborů. Kovářovan si připravil vystoupení 

s názvem „U muziky“. V neděli, na Boţí tělo, se v rámci festivalu za účasti moravského souboru uskutečnila 

krojovaná mše svatá.  
-Božena Kolorosová- 
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OBECNÍ POLICIE KOVÁŘOV 
 

 V katastru obce Kovářov došlo v měsíci červnu k vloupání do objektu u obce Lašovice, kde bylo 

odcizeno především zahradní nářadí. Jinak lze říci, ţe se v letošním roce případy vloupání do objektů 

podstatně sníţily. Velmi rapidně ubyly krádeţe kovů, a to určitě z důvodu ztíţeného výkupu ve sběrnách. 

 Obecní policie chce apelovat na mládeţ, která navštěvuje odpočinkové místo na Lipníku, a to 

z důvodu nepořádku a ničení zařízení, které slouţí jako vyhlídka a místo k posezení. Pokud se situace 

nezlepší, budou prováděny časté kontroly, hlavně na kontrolu poţívání alkoholických nápojů. Pokud budou 

při poţívání alkoholu přistiţeni mladiství, budou předáni rodičům a následně vše oznámeno na sociální 

odbor pro péči o mládeţ.                                                                                                        -Strážník Pavel Škoch- 

Tel. 603 514 076 – Obecní policie Kovářov 
 

PS: Zajímalo by mě, co by na to říkali rodiče, kdyby jim tato 14-16ti letá mládeţ (nejen z Kovářova) přišla 

domů posilněna alkoholem a rozbila vybavení obýváku?!  Takto se totiţ mladiství chovají k obecnímu 

majetku. Kdepak se stala chyba?                                                                                  -Pavel Hroch, starosta obce- 

↑ I takto odkládají rekreanti v Ţebrákově 

velkoobjemový odpad, přestoţe mají 

k dispozici sběrný dvůr v Kovářově. 
 

→ Obecní policie navštívila Domov sv. 

Zdislavy v  Předbořicích. Pro děti    byla 

připravena přednáška a ukázka práce obecní 

policie.   

↑ Dobrovolní hasiči z  Kovářova a Lašovic zasahovali při 

    rozsáhlém poţáru obytného přívěsu v kempu Radava. 
 

 ← Opakovaně  se  potýkáme   s  rozbitým ohništěm  a 

      spoustou odhozených odpadků na vyhlídce na Lipníku. 
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MÍSTNÍ AKČNÍ SKUPINA STŘEDNÍ POVLTAVÍ 
 

    
PROJEKT „Místní akční plány rozvoje vzdělávání ORP Milevsko“ 

         Reg. č. CZ.02.3.68/0.0/0.0/15_005/0000032 
  

 

Spolupráce podpoří rozvoj vzdělávání   
 
 

V milevském regionu se začal realizovat projekt, zaměřený na rozvoj vzdělávání dětí a ţáků do       

15 let. Po jednání s městem Milevskem a ostatními obcemi ze správního území ORP Milevsko bylo jiţ loni 

navrţeno, aby realizátorem projektu byl spolek MAS Střední Povltaví. Ten dlouhodobě podporuje rozvoj 

regionu a od Ministerstva školství a tělovýchovy můţe na projekt získat dotaci v plné výši jeho nákladů. 

Finanční podpora Evropské unie bude poskytnuta prostřednictvím Operačního programu Výzkum, vývoj, 

vzdělávání. 

Na začátku dubna byl projekt „Místní akční plány rozvoje vzdělávání ORP Milevsko“ zahájen. Je 

zaměřen na vytvoření místního partnerství mezi školami, zřizovateli škol a dalšími subjekty. Výstupem 

jejich spolupráce bude místní akční plán, který bude obsahovat vhodné rozvojové náměty a projektové 

záměry škol. Pomůţe školám a dalším institucím při plánování jejich investičních a neinvestičních záměrů 

tak, aby mohly bez problémů předkládat ţádosti o finanční podporu svých aktivit z fondů EU a dalších 

programů.   

Na začátku realizace projektu se konaly informační schůzky. Probíhají průzkumy a připravují se 

materiály pro tvorbu analýz. Ty budou jedním z podkladů pro činnost pracovních skupin, ve kterých se 

setkávají zástupci škol, zřizovatelů a organizací zájmového a neformálního vzdělávání. V průběhu prvních 

měsíců se konala tři jednání ředitelů základních škol, hlavním obsahem jejich práce byla příprava 

strategického rámce. Jeho zpracování je jednou z podmínek pro moţnost získávání financí na infrastrukturu 

do škol. Vedle této práce proběhla také stáţ ve škole v Kovářově a v Sepekově, dále se v rámci projektu 

několik pedagogů zúčastnilo vzdělávacího semináře v Písku. Zřizovatelé škol na svých setkáních 

připravovali seznam investičních záměrů. Pracovní skupina ředitelek mateřských školek se sešla zatím 

jednou, její činnost bude pokračovat v novém školním roce. Po prázdninách se začne setkávat i pracovní 

skupina organizací, které se zabývají mimoškolním vzděláváním.   

 Byl sestaven řídící výbor, který projednává a schvaluje průběţné a finální výstupy projektu. Jeho 

členy jsou vedle zástupců místních škol, obcí a organizací také zástupci kraje. Na začátku července se řídící 

výbor sejde na druhém jednání. Vedle přípravy plánu rozvoje vzdělávání budou důleţitou součástí projektu 

další vzdělávací semináře pro pracovníky škol a workshopy zaměřené na aktuální témata.  

 

Při realizaci projektu se vyuţívá metoda komunitního plánování. Podporuje se tím partnerství, 

komunikace a spolupráce mezi školami, jejich zřizovateli a dalšími aktéry v oblasti vzdělávání. Zapojit se 

mohou i rodiče a kaţdý, kdo má o oblast rozvoje vzdělávání zájem. Spolupráce a dlouhodobé plánování 

povede k dalšímu zlepšení kvality vzdělávání v milevském regionu.  

 

Místní akční skupina Střední Povltaví z. s. 

Bc. Monika Hrochová 

manaţerka projektu 
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VÍTÁNÍ OBČÁNKŮ  A  LOUČENÍ PŘEDŠKOLÁKŮ SE ŠKOLKOU 

zleva:  Hadačová Sofie, Jarošík Tobiáš, Krejča Pavel, Beran Jonáš, Hácha Josef  

 

kluci  zleva:   Škoch Petr, Jůza Lukáš, Kubíček Ondřej, Bučko Jakub, Gajdoš Petr, Król Lukáš 

holky zleva:   Baštýřová Tereza, Riantová Lucie, Procházková Eliška, Krejčová Marie, Čiháková Lucie, 

                       Hrunková Veronika                                                                                 

  Foto: Petra Baštýřová 
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ZAJÍMAVOSTI Z MATEŘSKÉ ŠKOLY KOVÁŘOV 
 

 Další školní rok končí a my vám chceme přiblíţit některé  akce, které jsme pro děti v období  jara  

uspořádali.  
 

Sférické kino v mateřské škole 

Novinkou bylo pro nás mobilní planetárium v naší mateřské škole. Oslovila nás společnost se svou nabídkou 

netradiční metody výuky - sférické kino, coţ je nový způsob vzdělávání pro děti. Efekt je podobný jako 

v kopuli planetária. 3D záţitek prohloubí vizuální i fonetické vnímání. 

S dětmi jsme pozorovali dobrodruţnou animovanou pohádku „Začarovaný korálový útes“, která nás zavedla 

k obyvatelům podmořského světa. Spolu s hlavními hrdiny jsme prozkoumali některé přírodní jevy, jako je 

příliv a odliv, ale i chování vodních ţivočichů při haváriích lodí. Celou pohádkou prolíná environmentální 

výchova.  

Během programu jsme se ocitli ve 3D prostoru a připadali jsme si, jako bychom leţeli na dně oceánu. Byl to 

pro nás nový a zajímavý záţitek. 
 

Sportovní hry v Milevsku 

25. 5. 2016 se konal 9. ročník Sportovních her mateřských škol v Milevsku. Této soutěţi předcházejí 

sportovní hry v mateřské škole. Soutěţí se v pěti disciplínách - štafetový běh,  pětiskok, překáţková dráha, 

hod na cíl a skok v pytlích. Děti, kterým se více dařilo, byly vybrány do soutěţe v Milevsku. Z kaţdé školky 

závodilo desetičlenné druţstvo pohybově nadaných dětí. Naši šikovní sportovci získali pohár a plno odměn. 
 

Kolečkový den 

Letos jsme se poprvé 

zúčastnili společně s rodiči 

soutěţí na Kolečkovém dni 

v Milevsku. Pořádalo jej 

občanské sdruţení CML 

v sobotu 28. května 2016 

pod záštitou první náměst-

kyně hejtmana Jihočes- 

kého kraje Mgr. I. Stráské a 

starosty         města       Ing.  

I. Radosty. Dětem se 

soutěţení na kolech velice 

líbilo a moc se snaţily. 

Snaţili se i tatínkové, kteří 

se zapojili do soutěţení, a 

kovářovská školka získala 

1. místo. Kaţdé zúčastněné 

dítě dostalo malou odměnu. 

Školka získala tenisovou výbavu, míč a branku pro fotbalisty. 

Všem zúčastněným rodičům děkujeme za pomoc a doprovod svých dětí.  
 

Oslava Dne dětí 

Den dětí jsme si zpestřili pečením sušenek, dováděním v nafukovacím hradu a malováním papírového 

domečku z kartonu, v kterém si ještě i dnes děti hrají. Vykrajování sušenek děti velice bavilo. Těsto jim moc 

chutnalo, potají ho uštipovaly a ochutnávaly. A protoţe ten den venku pršelo, nafoukli jsme hrad ve třídě. 

Všichni hrad vyzkoušeli a řádně se vydováděli. 
 

Výlet do Pohádkové kovárny v Selibově u Protivína 

Na začátku června jsme s dětmi navštívili Pohádkovou kovárnu v Selibově  a Muzeum exotiky v Protivíně. 

Pohádkové bytosti, zejména vycpaní čerti a vodníci se dětem náramně líbili a nikdo se jich nebál. Na dvorku 

kovárny jsme procházeli stezkou čápa Ferdinanda a poznávali různé pohádky. Za správné odpovědi všichni 

získali razítko na pohádkovou kartu. Jen hledání pokladu nám překazila náhlá dešťová přeháňka, ze které 

měly některé děti ohromnou legraci. Ale o poklad jsme nepřišli. Našli jsme jej v autobusu a kaţdý dostal 

malý dárek na památku. 
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Projekt „Zdravé 

zoubky“ 

V červnu se kona-

lo poslední čtvrté 

setkání se zubní 

hygienistkou   

paní Muţíkovou. 

Společně zhlédli 

pohádkový pří-

běh, z kterého si 

děti vzaly ponau-

čení, ţe pravidel-

né čištění zoubků 

je velice důleţité. 

Opět dětem připo-

mněla, ţe nejen 

péče, ale i zdravé 

stravování pros-

pívá dětským  

zoubkům. 
 

 foto:  Pohádková kovárna Selibov                                                                                          

                                                                                                                                          

Letní diskotéka v MŠ 

Na závěr školního roku jsme uspořádali letní karnevalovou  diskotéku. Byla plánována ven, do prostor naší 

zahrady, ale počasí nám nepřálo. Školkou zněly známé dětské písničky v podání hudební agentury  PT 

STYL z Vimperka. Děti se opět převlékly do různých karnevalových kostýmů a kaţdý se snaţil být 

nejlepším tanečníkem. Nechyběly ani veselé soutěţe. Na závěr jsme si všichni pochutnali na cukrové vatě. 
 

Hasičský záchranný sbor Milevsko 

Kaţdý rok pořádáme u nás v mateřské škole pro děti besedu s členy Hasičského záchranného sboru 

Milevsko.  Členové sboru seznámili děti se svou prací, hasičskou výstrojí a vybavením jejich auta. 

Největším záţitkem dětí však bylo si sednout za volant hasičského auta. 
 

Divadelní představení základní školy 

Na pozvání pana ředitele Základní školy Kovářov jsme zhlédli divadelní pohádku „Sněhur a sedm trpaslic“ 

v podání dětí divadelního souboru ZŠ. Veselé představení se dětem velice líbilo. 
 

Loučení budoucích školáčků  

V obřadní síni jsme se slavnostně rozloučili s budoucími prvňáčky. Dětem byla věnována pamětní kníţka a 

šerpa. Pan starosta kaţdému popřál mnoho úspěchů ve škole. 

V odpoledních hodinách děti ještě vystoupily se svým pásmem písniček a básniček na vítání občánků. 

  Voláme vás kamarádi, 

  měli jsme se všichni rádi. 

  Ve školičce naší milé, 

  strávili jsme krásné chvíle. 

  Ach, ten čas tak rychle letí, 

  už jsme vážně velké děti. 
 

V mateřské škole také plánujeme loučení dětí s kamarády, kteří po prázdninách nastoupí do první třídy ZŠ. 

Odchází 12 dětí, šest děvčat a šest chlapců. Společně s dětmi připravíme malou oslavu. Nebudou chybět 

chlebíčky, ovocné fondue s čokoládou a kopečková zmrzlina v kornoutkách. Děti si připijí dětským 

šampaňským a dojde i na pasování školáčků. 
 

Všichni zaměstnanci z mateřské školy přejí dětem hezké prázdniny a mnoho úspěchů ve škole. 
 

-Milena Fauknerová, ředitelka MŠ Kovářov-  
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POZDRAV Z  DOMOVA SVATÉ ZDISLAVY  
 

Milí čtenáři Kovářovského zpravodaje, 

měsíc červen byl v  Domově svaté Zdislavy měsíc malých výletů. Začali jsme v pátek  

10. června výletem do Radvánova. Tam jsme se vydali s dětmi pěšky s „doprovodnými vozidly“ značky 

Liberta. Malou zastávku jsme udělali na turistickém posezení „U krvavého rohlíku“ a na kolotoči 

v Hostíně. V Radvánově nám náš předškolák Marek připravil spolu s maminkou občerstvení a vymyslel pro 

nás zajímavé soutěţe a hry. Zpět do školky jsme se dostali linkovým autobusem. 

V úterý 14. června jsme opět pěšky všichni ze školky navštívili Čapí letku v Mokřici. Čekal nás naplněný 

program, kterým nás provázel náš předškolák Filip s maminkou a tatínkem. 

Hlavní výlet nás čekal ve čtvrtek 16. června. Vypravili jsme se do blízkého Milevska. Zde jsme absolvovali 

návštěvu baziliky spojenou 

s aktivitami určenými pro děti 

předškolního věku. Bazilikou nás 

provázel otec Řehoř.  Dále jsme si 

prohlédli výstavu jednoho z našich 

nejvýznamnějších ilustrátorů a 

„nejslavnějišího českého emigranta“ 

Miroslava Šaška, autora světoznámých kníţek pro děti - průvodců po metropolích všech světadílů. Jeho 

This is Paris, London, Roma, New York, Hong Kong....  

V nedalekém Ateliéru Radost jsme měly moţnost seznámit se s prací hrnčíře a děti si mohli vyrobit 

drobnosti z keramiky. Někdo stihl vymodelovat 3 věci: hrneček, mističku a zvoneček.  

20. června jsme vyjeli za poznáváním do Kovářova. Děti navštívily místní knihovnu a také mohly zhlédnout 

výstavu Šikovné ruce. Pak jsme nakoukli na poštu a poté se vydali za koníky k Šimečkům, kde nás čekal náš 

předškolák Honzík, který pro nás spolu rodiči vymyslel zajímavý program, včetně občerstvení. 

22. 6. se konala návštěva u Skoupých v Přeborově. Alespoň část toho, co jsme mohli vidět, je k zhlédnutí na 

http://decko.ceskatelevize.cz/telefon v díle z 3. 6. 2016. 

23. 6. nám výţivová poradkyně ukázala, jaké jsou zdravé svačinky a co je vhodné a doporučené a na co 

bychom si měly dávat pozor. 

30. 6. – závěrečná mše na konec školního roku s rozloučením s letošními předškoláky, táborák a spaní ve 

školce. 

DEN OTEVŘENÝCH DVEŘÍ třeba s případným zápisem dítěte do školky je moţný kdykoli po telefonní 

domluvě. Telefonní čísla jsou: sestra Pavlína Sedláčková 733 755 850 nebo sestra Anna Smolárová 

733 755 851.  
-Za Domov svaté Zdislavy sestry Pavlína Sedláčková a Anna Smolárová- 

http://decko.ceskatelevize.cz/telefon
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Obec Kovářov pořádá na rozloučenou s prázdninami 

rockovou zábavu 

kdy: v pátek  26. srpna od 21:00 hod. 

kde: v Kovářově na návsi 

hrají: PARADOXY      vstupné: 100,- Kč 

Spolek „Rodina Předbořice“ vás zve na již tradiční akci  

3 v 1  

v sobotu 3. září 2016  

na zahradě Domova svaté Zdislavy  

v Předbořicích 

od 14:00 Dětský den 

se stanovišti patřících do složek záchranného integrovaného systému – policie, 

hasiči a zdravotnická záchranná služba. 

Děti se mohou těšit na soutěže, hry, tvoření, skákací hrad, občerstvení 

 

od 15:30 Pohádka o písničce  Divadlo Harmonika 

     divadlo jednoho herce: Marek Vojtěch je komediant, muzikant a výtvarník, 

spolupracoval i s Teátrem Víti Marčíka 

Dobročinný bazar 

v průběhu celé akce a ještě celý následující týden 

 

KOMPOSTÉRY 
 

Svazek obcí Milevska nabízí všem občanům Kovářova a přilehlých částí obce  

bezplatně domácí  kompostéry (800 l)  ke kompostování biologicky rozloţitelného 

komunálního odpadu.  
 

Kompostéry si vyzvedněte  na Obecním úřadu Kovářov. 

 Tel. 382 594 218 
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NOVINKY ZE ZÁKLADNÍ ŠKOLY 
 

 

Během jara škola zorganizovala opět mnoho zajímavých akcí a některé z nich Vám představujeme 

prostřednictvím níže uvedených zpráv. Prázdniny už ťukají na dveře a nám nezbývá než zhodnotit výkony 

žáků na vysvědčení… 

VÍTEJTE V NAŠEM REGIONU 

V roce 2015 se vydali ţáci tehdejší šesté třídy do rakouského Bad Zell na dvoudenní návštěvu. Letos měla 

kovářovská škola pohostinnost partnerské školy v Horním Rakousku oplatit. Připravili jsme proto projekt     

s názvem „Vítejte v našem regionu“, který byl realizován s finanční účastí Jihočeského kraje. Jak název 

napovídá, obsahem setkání byla realizace programu zaměřeného na prezentaci kovářovského regionu a jeho 

přírodního a kulturního bohatství. Návštěva v Kovářově proběhla ve dnech 9. a 10. června a zúčastnilo se jí 

celkem čtyřicet jedna ţáků z obou škol. Všemu předcházela pečlivá příprava a vzájemná komunikace ţáků 

v anglickém jazyce. Kovářovští sedmáci vytvořili pro své rakouské kamarády mapy regionu, na kterých 

vyznačili zajímavá a turisticky atraktivní místa, zejména kulturní a přírodní památky. Během návštěvy se 

stali osobními průvodci rakouských vrstevníků a vlastnoručně vyrobenou mapu jim nakonec darovali.  

Čtvrteční program byl zahájen prohlídkou kovářovské školy, kterou vedli sami ţáci. Po obědě se všichni 

vydali do holešické zátoky. Tam na ţáky čekal parník, na němţ absolvovali plavbu po Orlické přehradě. 

Konečnou zastávkou byl královský hrad Zvíkov, který si ţáci prohlédli zvenku i zevnitř. Po večeři 

následovala pěší prohlídka Kovářova. Kovářovští ţáci na sebe opět vzali roli průvodců a rakouské návštěvě 

představili v angličtině nejvýznamnější místa své obce. Večerní program se nesl v duchu sportu a zábavy. 

Hrál se fotbal, ping pong, florbal, přehazovaná a před večerkou zbylo dost času i na ţivou konverzaci při 

opékání buřtů. Nemenším záţitkem bylo pro mnohé samotné spaní ve škole. Není tedy divu, ţe někteří ţáci 

u snídaně zhluboka zívali. V osm se jiţ ovšem autobusem vyráţelo do Tábora. Krátká prohlídka tohoto 

města byla završená návštěvou muzea a táborského podzemí. Odpoledne ţáci stihli ještě návštěvu 

Záţitkového parku Zeměráj. Kromě interaktivní prohlídky slovanské vesničky si prošli stezku naboso a 

zahráli si zajímavou sportovní novinku – fotbalgolf. 

 

Ţáci získali díky projektu zkušenosti s průvodcovstvím a prohloubili si své dovednosti v anglickém jazyku. 

Během setkání se toho však samozřejmě odehrávalo mnohem víc - tvorba přátelství, odstraňování kulturních 

bariér mezi ţáky, rozvoj evropské sounáleţitosti. Ţáci rozhodně poznali, ţe ten druhý za hranicemi je 

vlastně docela podobný človíček a ţe domluvit se s ním je moţné vţdycky, stačí jen chtít.  
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SNĚHUR A SEDM TRPASLIC 

V pátek 17. června představili publiku členové divadelního souboru při Základní škole Kovářov své nové 

divadelní představení. Návštěvníky prvního představení byli ţáci mateřské školy a 1. stupně, pak bylo 

divadlo zahráno pro ţáky 2. stupně a nakonec večer pro veřejnost.  Jako divadelní „předskokani“ se před 

zahájením večerního představení ukázali ţáci školní druţiny se svým pásmem o ţivotě Karla IV. Letos 

školní divadelní soubor napsal a nazkoušel autorskou hru s názvem Sněhur a sedm trpaslic. Známá pohádka 

byla obrácena naruby a dodána byla samozřejmě        i potřebná dávka humoru. Namísto Sněhurky Sněhur, 

namísto zlé královny do sebe zahleděný král Narcis, v chaloupce nikoli trpaslíci, ale Trpaslice - světoznámá 

dívčí hudební skupina… A jak uţ to v pohádkách bývá, vše dobře dopadlo. Sněhur i díky lásce princezny a 

pomoci své komorné a Trpaslic krále přemohl. Divadelní hra byla prokládána autorskými písničkami a 

předscénami, ve kterých došlo i na kouzelné mluvící zrcadlo. Tradiční odměnou hercům za jejich výkon 

byly reakce publika, smích a potlesk diváků. 
 

POCTA OTCI VLASTI 

V pátek 20. května vyvrcholil v kovářovské škole týden věnovaný osobnosti Karla IV., kterého si letos 

připomínáme kvůli kulatému výročí 700 let od jeho narození. V tomto týdnu si ţáci se svými učiteli 

připravovali krátkou prezentaci této osobnosti. Kaţdý takový příspěvek měl za úkol představit panovníka či 

události a věci s ním spojené. Zároveň proběhla v týdnu soutěţ, při níţ měli ţáci v prostorách školy hledat a 

luštit indicie, které zobrazují Karlovy významné činy nebo osobnosti z jeho ţivota. V pátek se sešli všichni 

ţáci v tělocvičně, aby si jednotlivé příspěvky tříd 

vzájemně ukázali. Průvodkyní tohoto setkání se stala 

paní učitelka Vanišová, která měla organizaci celé akce 

na starosti. Po úvodním přivítání zahájili celé pásmo 

divadelním ztvárněním významných okamţiků Karlova 

ţivota ţáci školní druţiny. Po nich všem divákům 

ukázali prvňáčci své kresby korunovačních klenotů. 

Ţáci druhé třídy zarecitovali společně s paní učitelkou 

Nerudovu Romanci o Karlu IV. a třeťáci představili 

svoje malby památek postavených Karlem IV., a to 

včetně krásného modelu Karlova mostu. Čtvrťáci se 

pochlubili velmi pěknými mozaikami, na kterých 

pracovali ve skupinkách několik hodin pracovních 

činností a výtvarné výchovy, a diváky nechali hádat, co 

je na nich zobrazeno. Ţáci páté třídy prezentovali 

informace o hradu Velhartice, šesťáci je následovali se 

zeměpisným kaleidoskopem míst spojených 

s Karlem IV. Sedmáci si připravili rozhovory o tomto 

panovníkovi v angličtině a na velké mapě ukázali stopy 

Karla IV. v jiţních Čechách. Ţáci osmé třídy překvapili 

ztvárněním Karlova jména svými těly a deváťáci sehráli 

nejen scénku z Noci na Karlštejně, ale také přinesli podrobné informace o nerostech z korunovačních 

klenotů. Po závěrečném zpěvu písně Lásko má, já stůňu v podání pěveckého sboru uţ následovalo jen 

vyhlášení výsledků soutěţe. Sladkou odměnu si odnesli nakonec ţáci čtvrté a sedmé třídy. Věříme, ţe celá 

prezentace plná rozmanitých informací a pestrých nápadů způsobila, ţe na našeho „Největšího Čecha“ 

kovářovští ţáci nikdy nezapomenou. 
 

BESÍDKA KE DNI MATEK 
 

Pátek třináctého května nebyl pro maminky kovářovských ţáků vůbec nešťastným dnem, naopak.  Tento 

den se v kinosálu Kulturního domu Kovářov uskutečnila školní besídka, kterou připravili ţáci základní školy 

společně se svými učiteli k oslavě Dne matek. Nejen maminky, ale také tatínkové, babičky, dědečkové a 

další návštěvníci v nabitém sále, jenţ doslova praskal ve švech, mohli zhlédnout více neţ hodinový program. 

Prvňáčci v něm zatančili s polštáři na píseň Večerníček, ţáci druhé třídy se předvedli ve veselém pekle a 

třeťáci věnovali maminkám kromě básniček i pláštěnkový tanec. Čtvrťáci ukázali svým vystoupením vášeň 

pro fotbal, ţáci páté třídy ukázali všem své gymnastické dovednosti a deváťáci zatančili na písničky 
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z muzikálu Šakalí léta, s nímţ slavili úspěch i na školním plesu. Se svým vystoupením nechyběl tradičně ani 

pěvecký sbor školy, krouţek lidových tradic Kovářovánek nebo školní druţina. Jednotlivé výstupy, které 

uváděla moderátorská dvojice ţákyň deváté třídy, byly prokládány sólovými vystoupeními talentovaných 

ţáků. Poděkování patří všem, kteří se přípravou, pečlivým nácvikem a organizačním úsilím na zdaru celé 

besídky podíleli. 

VÝPRAVA ZA OBĚTMI VÁLEK 

V pátek 6. května se skupinka ţáků ze sedmé a osmé třídy ZŠ Kovářov vypravila hledat a mapovat pomníky 

obětem světových válek. Ţáci předem zjistili, kde se tyto kamenné pocty padlým prapředkům nachází a jaká 

bude nejoptimálnější trasa jejich výpravy.  Na spádovém území, odkud ţáci do ZŠ Kovářov dojíţdí, bylo 

nalezeno celkem devět pomníků a dva památníky připomínající pobyt Rudé armády na sklonku druhé 

světové války. Konkrétně ţáci navštívili Hostín, Předbořice, Lašovice, Zahořany, Přílepov, Pechovu Lhotu, 

Hrejkovice, Níkovice, Klisinec, Hrazany a Kovářov. Zde všude byla do ţuly či mramoru vytesána 

vzpomínka na ty, kterým vzala některá ze světových válek ţivot. Ţáci měli za úkol kaţdý pomník s pomocí 

tabletů fotograficky i jinak zdokumentovat. Tyto podklady pak poslouţí k dalšímu pátrání po informacích    

o předcích. Jako tajemná odměna za snahu ţáků poznat něco ze své blízké historie působil překvapivý nález 

staré rakouské mince na jednom z navštívených památníků. 

 

VÝZVA VŠEM OBČANŮM: POMOZTE NÁM POODHALIT NAŠI JEDINEČNOU HISTORII! 

Jako první zveřejňujeme nápis na pomníku padlým z 1. světové války na kovářovské návsi. Pokud je zde 

uveden některý z vašich předků a vy o něm máte nějaké konkrétní informace nebo dokonce nějaké 

materiální vzpomínky (dopisy, fotografie apod.), napište nám na email zs.kovarov@volny.cz. Rádi bychom 

některé z osudů v příštím školním roce zmapovali a zveřejnili. 
 

padlí vojíni z Kovářova a okolí ve válce 1914-1918 
z Kovářova:                  z Klisince:            Stah Fr.        z Radvánova:      
Novotný Frant.            Sismelich Jos.             Fleischman Bed.    Klíma Karel 
Doubrava Jos.              Kubíček Karel               ze Březí:                       Dvořák Jos. 
Klinka Jos.   z Vepic:                      Rybníček Fr.         Dvořák Jar. 
Mitiska Jos.         Švec Karel                 Maleček Alois      Hroch Jos. 
Ouborný Frant.           Hácha Fr.                   Drástal Fr.           z Vesce: 
Doubrava Karel        Michal Emil                ze Zaluží:              Kříž Jos. 
Vála Karel                      Habart Jos.                   Škoch Fr.         Bílý Jos. 
Hroch Aug.               ze Lhoty Pechové:       Škoch Jan                   Drazdík Alois 
Hlavín Jar.                Zítek Bed.                       Škoch Jos.                   z Kotýřiny a  
Havlice Jos.             Frýdl Václ.                   Kuliš Jos.             Kroupova: 
z Dobrošova:                 Šácha  Fr.                    Mendlík Jar.         Paukner Jan 
Holan Jan                 Škoch Fr.                       Drástal Jos.                 Framberk Jos. 
Švehla Bed.               Pecka Štěp.                    Mošanský Karel      Framberk Alois 
Habart Frant.           Zítek Jar.                       z Hostína: 
Kašpar Rud.                  Zítek Jan                       Jiráček Fr. 
Kašpar Bed.      Dvořák Jos.                  Hudrment Jos. 

 

NÁŠ VÝLET DO ANGLIE 

V úterý 3. května v devět hodin započal dlouho očekávaný výlet na britské ostrovy. Společně s námi vyjela                 

z Kovářova i klučenická škola. Po cestě jsme přibrali ţáky z dalších dvou škol a konečně vyrazili směr Anglie. Tam 

jsme dorazili v pět hodin ráno a okamţitě vyrazili do víru ranního Londýna. Prohlédli jsme si základní londýnské 

památky a zajímavosti jako například divadlo Globe, Tower Bridge a další typické turistické atrakce. V Londýně jsme 

strávili celý den a večer jsme odjeli do asi hodinu jízdy vzdáleného Oxfordu. V Oxfordu na nás jiţ čekaly rodiny, 

které nám po zbytek týdne poskytovaly příbytek.  

Další den ráno jsme odjeli do Stratfordu – rodiště Williama Shakespeara. Po prohlídce jeho domu a naplněním 

ţaludku teplými bagetami jsme se autobusem vydali ke středověkému hradu Warwick. Po prohlídce jsme přejeli do 

Oxfordu, kde jsme ještě nějaký čas chodili a prohlíţeli místní vysokoškolské koleje, poté se opět vrátili do anglických 

rodin. Čtvrtý den našeho výletu jsme si prohlédli malebné město Salisbury, prehistorický Stonehenge, který byl jeden 

z nejočekávanějších cílů naší cesty. Kolem něj jsme prošli po vyznačeném okruhu a udělali mnoho krásných 

fotografií. V pozdních odpoledních hodinách jsme ještě stihli navštívit lázeňské město Bath. Po jeho prohlídce jsme 

znovu a naposledy odjeli do našich rodin.  

mailto:zs.kovarov@volny.cz
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Poslední den jsme si prošli Windsor, letní sídlo královny a poté odjeli do Londýna, kde jsme si prohlédli další 

turistické atrakce, které jsme nestihli první den. Mezi nimi například Big Ben či London Eye. Večer jsme v Londýně 

dostali rozchod, při němţ jsme nakoupili mnoho různých suvenýrů. Po rozchodu a následné procházce jsme nasedli do 

autobusu, který nás přes Francii, Belgii a Německo odvezl zpátky do Čech. 

M. Dvořák, F. Doubek 

DEN ZEMĚ 
 

Také ZŠ Kovářov se celoškolní akcí připojila k oslavám 

světového Dne Země v pátek 22. dubna. Zároveň jsme si 

připomněli i Mezinárodní rok luštěnin 2016, který byl 

vyhlášen pro letošní rok OSN. Den Země jsme strávili 

naučně, proţitkem i pracovně. Ţáci prvního stupně se 

během dopoledne zabývali luštěninami rozmanitě – 

vyplňovali pracovní listy, soutěţili ve znalostním testu. 

Zároveň vytvořili výtvarná dílka z luštěnin, vyseli hrách a 

ředkvičky na záhony na školním pozemku. Děti poklízely    

i v okolí školy. Ţáci druhého stupně nejprve poměřili své 

znalosti v týmové soutěţi Luštěniny nejen na talíři. Poté 

tvořili výtvarné luštěninové výtvory a seznámili se 

s pojmem ekostopa. Určili si třídní ekostopu, tedy jak svým 

způsobem ţivota zatěţují Zemi ve srovnání s lidmi 

z ostatních koutů světa. Většinu dopoledne se 

druhostupňoví ţáci věnovali intenzivnímu uklízení okolí 

školy a nátěru plotu před budovou. Slunné počasí napomohlo k vytvoření pohodové pracovní atmosféry, 

takţe práce šla dobře a rychle od ruky…          Martina Řehořová 
 

VÝSLEDKY SBĚRU PAPÍRU 

Na konci května jsme ukončili soutěţ ve sběru papíru. Ţáci a jejich rodiče vozí starý papír přímo do sběrného dvora 

obce Kovářov, a to kaţdou středu. I letos byli všichni ţáci s minimálně 150 kg papíru odměněni slevou na sešity a 

materiál, který si prostřednictvím školy kupují na příští školní rok. Minimální sleva činila 100 Kč, ti nejlepší sběrači 

měli celý nákup zcela zdarma. Zveřejňujeme nejlepší sběrače za rok 2015-16 (ti, kteří přinesli více neţ 400 kg): 

 

Pořadí Jméno Třída Kilogramy 

1. Krejča Přemysl  V.  1215 

2. Vencl Petr  VIII.  588 

3. Smetana Ladislav  II.  568 

4. Štván Filip  VII.  553 

5. Kuchta Martin  V. 514 

6. Drazdík Lukáš VIII. 512 

7. Janda Jakub  I. 457 

8. Šafránek Martin VII. 417 

 

NEJVĚTŠÍ ÚSPĚCHY ŢÁKŮ NA SOUTĚŢÍCH A OLYMPIÁDÁCH 

I letošní jaro se našim ţákům podařilo naši školu velmi úspěšně reprezentovat.  V Recitační soutěţi jsme 

tradičně získali postup do kola krajského -  2. místo si vyrecitovala Matylda Mandovcová (4. třída). Ve 

Fyzikální olympiádě obsadil velmi pěkné místo 3. místo Petr Vencl, 4. místo Miroslav Dvořák (oba 8. třída). 

V okresním kole Biologické olympiády si  postup do krajského kola zajistilo hned 5 ţáků – v kategorii D 

získala 1. místo Markéta Švehlová a 2. místo  Petr Vencl (8. třída), v kategorii C jsme obsadili všechny tři 

nejvyšší příčky - Karel Bartůněk 1. místo, Aneta Smetanová 2. místo a Klára Smrčinová 3. místo (všichni   

7. třída). Po dlouhé době se naši ţáci zúčastnili i Matematické olympiády, ze které si přivezla Alţběta 

Květová 2. místo (6. třída) a Filip Doubek 1. - 5. místo (8. třída). Tradiční úspěchy jsme získali také 

v Pěvecké soutěţi Jihočeský zvonek – zlaté pásmo Veronika Pešičková (2. třída), stříbrné pásmo Petra 

Ottová (2. třída), Matylda Mandovcová (4. třída) a Markéta Švehlová (8. třída.). Také v týmových soutěţích 

si naši ţáci nevedli špatně. V Soutěţi mladých zdravotníků obsadilo starší druţstvo z II. stupně 2. místo. 



 
 

15 

V Lesnické soutěţi YPEF získala skupina ţáků 8. třídy ve sloţení Miroslav Dvořák, Markéta Švehlová a 

Petr Vencl 1. místo v okresním a 2. místo regionálním kole. Nejvyšší umístění si přivezl tým školní druţiny 

z Kolečkového dne.                   Marcela Timoranská 
 

ŠKOLNÍ JÍDELNA FUNGUJE I O PRÁZDNINÁCH 

Školní jídelna bude v provozu po celé letní prázdniny. Zájemci o oběd se mohou informovat na tel. čísle 

382 594 215. Cena oběda činí 58,- Kč a lze si jej vyzvedávat ve vlastních jídlonosičích do 10:30. Obědy je 

nutné přihlásit alespoň den předem do 13:30 hodin. 

Michaela Maříková, vedoucí ŠJ 
 

Novinky ze základní školy připravil Libor Mandovec, ředitel školy 
Adresa - ZŠ Kovářov, Kovářov 80, 398 55 Kovářov, Telefon – 382 594 118 (škola),  

E-mail - zs.kovarov@volny.cz, Webové stránky – www.zskovarov.cz   

DIVADLO V HOSTÍNĚ 

Specifikem Hostínského divadelního léta je, krom kvalitního programu, i starosvětská 

atmosféra letního poklidu a "volného" plynutí času, umocněná kouzlem srpnových 

podvečerů. Především je to ale místo a čas přátelského setkávání a odpočinku, 

korunovaného uměleckým spoluproţitkem. 

Letošní dramaturgická skladba si jako motto zvolila "Tradici" a oslovila divadla, jejichţ 

herci a představení v minulých ročnících na přehlídce vzbudili největší ohlas. 

Ve čtvrtek 11. 8. v 19.30 hodin zahájí přehlídku komediální evergreen světoznámého 

dramatika N. Simona Bosé nohy v parku, známý i z filmového přepisu. Simon je mistrem břitkého humoru 

především na téma partnerských vztahů, a tak se můţete těšit na skvělou komedii Agentury Harlekýn            

v hlavních rolích s R. Hrušínským ml., V. Freimannovou či R. Máchou. Páteční večer vás pobaví brilantní 

komedie F. D'Alessandra Římské noci stejné agentury, v níţ hvězdy českého divadla, S. Stašová a              

O. Vízner dechberoucím způsobem rozehrají divoký i jímavý vztah dvou osobností světového divadla, 

vášnivé herečky, Italky A. Magnani a dramatika T. Williamse. Sobotní program otevře ve 14.00 hodin 

Kovářovská OPONA svou variací na přelomové dílo české dramatiky i kinematografie, na Brdečkova 

Limonádového Joea. Jejich inscenace jistě pobaví nejen všechny příznivce šlechetného pistolníka - 

abstinenta. 

Sobotní letní magická noc bude vynikající kulisou koncertu šansonů v podání Ch. Poullain za doprovodu 

Tria Š. Markoviče. K nedělnímu odpoledni neodmyslitelně patří klasická pohádka a tu ve 14.00 sehraje 

tradičně Divadelní agentura Praha. Tentokrát přiveze veselou pohádku B. Šimkové Jak zkrotit princeznu. 

Přehlídku pak uzavře bláznivá komedie M. Camolettiho Miláček Anna, kterou uţ řadu let s velkým 

úspěchem uvádí Agentura MiThea (Divadlo Palace) v hl. rolích s M. Hudečkovou, S. Rašilovem,                

D. Prachařem, P. Špalkovou či L. Rybovou. 

Pevně věříme, ţe Vám 6. ročník Hostínského divadelního léta příjemným způsobem osladí vrcholící léto a 

zpomalí zběsilý let času. 

Informace a kontakty: www.divadlovhostine.cz,  Václav Bláha (jednatel) 603 811 387 

blaha@divadlovhostine.cz,  

Obecní úřad Kovářov (vstupenky)  382 594 218 

online předprodej vstupenek na www.milevskem.cz 
 

 

SDH Předbořice pořádá v sobotu 2. července na fotbalovém hřišti 

- od 15:00hod. DĚTSKÝ DEN 

- od 20:00 hod. COUNTRY ZÁBAVU,  hraje: Veramon,  vstupné 100,- Kč, 

po setmění  OHŇOSTROJ 

--------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------- 
SDH Chrást zve v sobotu 16. července  od 19:00hod. 

na 14. ročník  taneční zábavy pořádané na louce za chrásteckou hospodou 

hraje: „Retro band“,  bohatá tombola, taneční host: Kostelecké cvičenky 



 
 

16 

KULTURNÍ AKCE POŘÁDANÉ OBCÍ KOVÁŘOV 
  

 V polovině dubna se konalo 

tradiční Setkání s  dechovkou 

v Zahořanech. O zábavu se postarala  

kapela Pučmeláci. Další setkání 

plánujeme na listopad t.r.  

← V sobotu 23. dubna jsme pořádali 

turisticko-poznávací zájezd na 

zámek Kratochvíle. Obdivovali jsme 

bohatou expozici zámku, kterou 

doplňoval poutavý výklad a krásná 

zahrada s pávy.  Další zastávka 

vedla do Prachatic, kde jsme 

poobědvali a pak jsme pokračovali 

na Rozhlednu Libín. Výstup 

k rozhledně a hlavně sestup patřily 

sice k fyzicky náročnějším, přesto 

jsme si výlet moc 

uţili. Podobnou akci 

plánujeme opět za 

rok.  
 

→ Posledního dubna 

se na Vrchu Lipný 

konal „Velký 

čarodějnický slet“. 

Bezmála stovka 

„čarodějnických 

učňů“ se sešlo a 

soutěţilo v zálud-

ných disciplínách, 

které pro ně 

připravilo šestnáct 

vyslouţilých 

čarodějnic. Po 

skončení soutěţního  
 

 

 
 

klání byly vyhlášeny nejhezčí čarodějnice a 

nej kouzelníci. Posledním úkolem bylo najít 

ukrytý poklad s medailemi určenými pro 

všechny dětské účastníky sletu. Na závěr 

večera došlo také na upálení nejhorší 

čarodějnice. 

    7. května podnikla Obec Kovářov zájezd na 

muzikál Hello Dolly! v hlavní roli s výbornou 

Ivanou Chýlkovou. Další zájezd do divadla 

v Praze plánujeme mezi vánočními svátky 

s tím,  ţe bude počítáno i s časovou rezervou 

na procházku ozdobenou a nasvícenou 

sváteční metropolí.   

 Na konci května se konala taneční 

zábava v  párty stanu na návsi s kapelou 

Fantom. Velmi nás potěšila hojná účast, proto 
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jsme se rozhodli obdobnou zábavu uspořádat na konci prázdnin, tentokráte s kapelou Paradoxy. Jediné, co 

nás při pořádání zábavy rozladilo, byly skupinky, které se usadily v blízkosti stanu tak, aby dobře slyšely 

produkci, ale nemusely platit vstupné. Nejen ţe nezaplatily, ale navíc po nich zbyl na návsi velký nepořádek.  

 

   ↑  Přibliţně stovka dětí si přišla 11. června uţít do Kovářova dětský den. Dobrovolní hasiči a místní 

nadšenci převlečení za postavičky z večerníčků pro ně připravili spoustu her a soutěţí. Nechyběla cukrová 

vata, jízda na koni, skákací hrad, chůze po laně, malování na obličej a opékání špekáčků. Na závěr soutěţení 

předvedli hasiči ukázku zásahu při poţáru. Obec Kovářov děkuje všem hasičům a dobrovolníkům za pomoc 

při pořádání této akce. Díky nim se celý dětský den velmi vydařil a ti nejmenší se mohli dosyta vydovádět.  
Foto: Petra Baštýřová 

Text: Michaela Smrčinová 

JEŠTĚ MÁME VOLNÁ MÍSTA  
ZÁJEZD  DO TERMÁLNÍCH  LÁZNÍ  TERME  3000  SLOVINSKO    termín 25. – 28. ZÁŘÍ 2016 

Ubytování ve 4* hotelu s polopenzí. 
Lázně Terme 3000 jsou vyhlášené lázně ve Slovinsku. Nacházejí se na severovýchodě země,             

v městečku Moravske Toplice. Lázně tvoří uzavřený areál se soustavou 22 vnitřních a venkovních bazénů     
s termální i netermální vodou, která má teplotu 30 – 38° C. Celková plocha vodní hladiny dosahuje       

5000 m2. Bazény s termální vodou jsou napuštěny tzv. černou termální vodou, která je vhodná na léčení 
revmatismu, kožních chorob, dýchacích problémů a pooperačních stavů. Lázně nabízejí vodní atrakce jako 

jsou skluzavky se zvukovými a vizuálními efekty, gejzíry, tobogány, vodopády, bazény s masážními 
tryskami, saunovým světem a speciální dětskou riviérou.  
Nechybí ani možnost masáží a zábalů z léčivého bahna. 

Informace OÚ Kovářov tel. 382 594 218, 725 891 010 
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SBOR DOBROVOLNÝCH HASIČŮ 
 

OKRSEK KOVÁŘOV 

 

V letošním roce oslavil Sbor dobrovolných hasičů ve Vesci 115 let od svého zaloţení 

a při této příleţitosti 21. 5. 2016 proběhlo v rámci oslav okrskové prověřovací 

cvičení. Krásné sobotní odpoledne přilákalo mnoho diváků, kteří mohli vidět souboje 

soutěţních druţstev, a to nejen muţských, ale i ţenských. Musím konstatovat, ţe 

v okrsku Kovářov máme nyní 5 aktivních druţstev ţen a 9 aktivních druţstev muţů. 

A jak to při kaţdé soutěţi bývá a je uţ dlouholetou tradicí, obě první místa - jak za 

muţe, tak i za ţeny - putovala do Předbořic. 

 

Dále nemohu přehlédnout fakt, ţe vesečtí hasiči pořádali taneční zábavu po ukončení cvičení, která byla      

v duchu solidarity a pomoci kamarádovi a členovi SDH Vesec, jenţ je váţně nemocen. Velice jim za tento 

počin děkuji a váţím si celého sboru, ţe toto uspořádali. 

 

Výsledková listina okrskové soutěţe: 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

4. června 2016 proběhlo okresní kolo soutěţe v poţárním sportu v Písku. Bylo vysláno smíšené druţstvo 

muţů okrsku a poprvé smíšené druţstvo ţen. Jsem velmi rád, ţe kluci obsadili 2. místo ze sedmi druţstev a 

ţeny napoprvé 4. místo z pěti. Děkuji veliteli okrsku Zdeňku Brůţkovi ml. za velmi dobrý výsledek 

v okresním kole. 

 

 

 

Číslo Druţstvo 
Časy výsledný    výsledný 

Pořadí 

štafeta   útok   

  muţi           

1 Chrást 92,47 6  33,55 3  5 

2 Lašovice 129,45      8 42,5 5  7 

3 Kovářov 81,77 3  71,3 7  6 

4 Vepice 94,7 7  29,96 2  4 

5 Zahořany 74,3 2  46 6 3 

6 Vesec 85,52 4 34,36 4  2 

7 Vladyčín 86,16 5  73,36 8 8 

8 Předbořice 68,26 1  27,48 1  1 

9 Radvánov 135,94 9  98 9  9 

              

              

  ţeny           

1 Předbořice 70,62 1 27,6 1  1 

2 Vepice 98,2      4 31,04       2  2 

3 Kovářov 82,03 3 51,2       3 3 

4 Chrást 79,7 2 54       4 4 
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SDH KOVÁŘOV 

 

Jak jsem jiţ psal v minulém zpravodaji, pokračuje náš sbor v plánovaných akcích. Podílel se na sběru ţeleza, 

tradičně se zúčastnil Květinového dne Ligy proti rakovině příspěvkem cca 3500 Kč a v neposlední řadě 

pořádal dětský den. 

Pro všechny děti jsme společně s Obcí Kovářov uspořádali jiţ tradiční dětský den letos, ve stylu večerníčků. 

Jsem velice rád, ţe společně s obcí dokáţeme našim dětem uspořádat k jejich svátku překrásné odpoledne ve 

stylu soutěţí za odměnu. Rovněţ chci podotknout, ţe jsme dobrovolníci a celé odpoledne mají děti zdarma 

od soutěţí aţ po občerstvení. 

Jelikoţ jsme hasiči, 

připravili jsme pro děti 

ukázku zásahu zásahové 

jednotky obce, a to uhašení 

poţáru. Simulace proběhla 

zahořením odpadu na 

kovářovské návsi. 
 

Na závěr si děti opekly 

špekáčky od SDH Kovářov. 
 

Nyní se zásahová jednotka 

opět připravuje na letní 

měsíce, aby byla v případě 

události akceschopná. 
 

 

     -Josef Grůbr, 

 Starosta SDH Kovářov,  

Starosta okrsku Kovářov- 
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TTC KOVÁŘOV – SEZONA DRUHÝCH MÍST 
 

Za zelenými stoly je jiţ dobojováno. Pro naše hráče byla tato sezona docela 

úspěšná a k nejvyššímu vrcholu často chyběl jen malý kousek. 

Vše začala Aneta Smetanová, která vybojovala na krajském přeboru staršího 

ţactva stříbrnou medaili. A to ve finále prohrála s domácí Evou Pokornou 3:4 na 

sety, kdyţ v rozhodujícím sedmém setu podlehla své soupeřce 9:11. K postupu 

na MČR jí tedy chybělo jen pár míčků. K tomu ještě přidala další dvě druhá 

místa ve čtyřhře ţákyň a smíšené čtyřhře.  

Naše ţeny pak na Anetu navázaly a v krajské divizi druţstev obsadily rovněţ druhé místo. Tuto soutěţ 

vyhrál tým VS Tábor, který tak postoupil do druhé ligy. V tabulce úspěšnosti pak naše hráčka Radka Horká 

obsadila opět druhé místo s pouhými dvěma poráţkami za celou sezonu.  

Áčko muţů bojovalo v okresním přeboru. Po základní části bylo na čtvrtém místě, ale v play-off  se probilo 

do finále. Tam remizovalo se Sokolem Písek B 9:9, ale kvůli horšímu skóre setů se muselo spokojit se 

stříbrnou pozicí a Písek postoupil do krajské soutěţe. 

Výčet druhých míst pro TTC Kovářov je jiţ úplný. Jedno však ještě zmíním, trenér mládeţe a bývalý hráč 

našeho klubu Michal Špeta také netrhal partu a se svým týmem TJ Blatná B skončil v krajském přeboru 

druţstev rovněţ jedno místo pod vrcholem. 
 -Michal Špeta- 

FOTBALOVÝ ODDÍL TJ  ZD  KOVÁŘOV, Z.S.  
 

Fotbalová sezóna 2015/16 je jiţ minulostí a celkové hodnocení není příliš pozitivní. 

Jak jedno nepovedené utkání dokáţe pokazit celou sezónu, se přesvědčili muţi A i domácí 

diváci v utkání s Borovany. Při pohledu na tabulku, čtyři kola před koncem, měl jasný favorit 

utkání získat další 3 body a nadále stíhat první Putim. Průběh zápasu tomu však 

nenasvědčoval, těsné poločasové vedení 3:2 se nerodilo lehce. Po vstřelení čtvrté branky a 

vedení 4:2 se však stalo něco, co dodnes nedokáţi pochopit. Během 5 minut domácí inkasovali hned 3x a 

pomyslný hřebíček do rakve znamenal vlastní gól na 4:6. Sen o postupu se rozplynul. Kaţdý hráč si musí 

sáhnout do svého svědomí sám, zda udělal maximum pro to, aby se po dlouhých letech kovářovský fotbal 

dočkal úspěchu. Pro mě osobně je přístup některých mladých hráčů velkým zklamáním. Probojovat se svými 

výkony do A muţstva a svoje místo si v základní sestavě opravdu zaslouţit není pro většinu mladých ţádná 

motivace. Odpověď: „Raději půjdu hrát za B“ slýchávám téměř kaţdý týden. „Zájemců“ hrát za A tým bylo 

na konci soutěţe přibliţně 12, pokud se někdo z pracovních důvodů omluvil, bylo velmi náročné sehnat 

náhradu. Konečné 3. místo je tak zřejmě zaslouţené. Nechci omlouvat špatné výkony v posledních kolech, 

ale pokud vám k domácímu utkání dvakrát po sobě nedorazí soupeř a hrajete pouze jedenkrát za 14 dní, tak 

se ztratí herní vytíţenost a forma je pryč. Nejlepším střelcem OP Písek a tím pádem i A muţstva se stal 

Luboš Holub mladší, který ve 22 zápasech vstřelil úctyhodných 31 branek. 

B muţstvo odehrálo sezónu v klidném středu tabulky, ale ani jemu se nevyhnuly problémy s počtem hráčů, 

zejména ke konci sezóny. Hráč, který opakovaně dá přednost před sportem, kterému se věnuje téměř celý 

rok, jiné zájmové činnosti a spoluhráče ponechá na pospas osudu, je dle mého názoru nezodpovědný a nemá 

v takovémto kolektivu co pohledávat. Pokud je podobně myslících jedinců více a několik hráčů se zraní, pak 

se celý tým jednoduše rozpadne. Shodou okolností tak kontumace zápasů muţů A napomohla v těchto 

situacích B týmu odehrát všechna soutěţní utkání v dostatečném počtu hráčů. Nejlepším střelcem „béčka“ se 

stal Luboš Holub starší, který vstřelil 14 branek v 11 zápasech. 

Dorost odehrál slušnou sezónu v Okresním přeboru Příbramska, ale jejich cíl umístit se do třetího místa se 

nepovedl. Zejména ztráty s posledním Pičínem byly velice zbytečné. Jan Hubička vstřelil v 18 zápasech     

21 branek a řekl si tak o místo i v A muţstvu. Druţstvo dorostu působilo v Kovářově celých 5 sezón, ale 

z důvodu nedostatečného počtu hráčů nebude do příští sezóny přihlášeno. Chtěl bych touto cestou poděkovat 

trenérům J. Novákovi a v poslední sezóně a půl M. Růzhovi a T. Slivkovi za jejich práci s mládeţí. 
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Dorost TJ ZD Kovářov – OP Příbram 2015-2016 

Horní řada: Trenér T. Slivka, P. Tatýrek, J. Slivka, V. Novotný, P. Houska, T. Čechmánek, O.  Bernatík,     

K. Víšek, trenér M. Růzha 

Dolní řada: V. Poslušný, D. Strachalla, J. Hubička, M. Šípek, O. Škoch, O. Neruda, M.  Chmelenský, P. Vlk 

Mladší ţáci se po zlepšených výkonech konečně dočkali prvního plného bodového zisku. Na domácí půdě 

porazili v posledním kole tým Kluky/Záhoří a zaslouţeně si uţili svoji rozlučku se sezónou. 

 

Mladší žáci TJ ZD Kovářov – OP Písek 2015-2016 

Horní řada: Vedoucí L. Smetana, V. Kohout, A. Javůrek, O. Trachta, V. Mošanský, J. Halíř, T. Hrunek,       

J. Junek, trenér J. Novák 

Dolní řada: P. Addo, M. Hrunek, J. Grůbr, M. Trachta, J. Petýrek, A. Mošanský 

Leží: L. Smetana a V. Grůbr 

Hráči TJ ZD Kovářov děkují všem, kteří se starají o hřiště, za jeho perfektní připravenost a stále se 

zlepšující kvalitu trávníku. Poděkování patří také všem činovníkům starající se o chod kovářovského fotbalu 

a samozřejmě i všem sponzorům. Děkujeme! 
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Na závěr mi dovolte pozvat všechny fanoušky na Memoriál Vládi Fořta a Tomáše Měcháčka, který se 

uskuteční v sobotu 30. 7. 2016, na Kovářovských hůrkách. 

Veškeré konečné tabulky sezóny 2015/16 a novinky z našeho oddílu naleznete na stránkách 

www.tjzdkovarov.wbs.cz.                                                                                                           -Tomáš Janeček- 
 

SBĚRNÝ DVŮR KOVÁŘOV 
 

Sběrný  dvůr  se  nachází  v  areálu  za  kulturním domem v Kovářově a je dočasným uloţištěm odpadů 

kategorie  O (ostatní) a N (nebezpečné), které svou povahou nepatří do klasických popelnic a nelze je 

zlikvidovat ve Vaší domácnosti. Také je místem zpětného odběru elektrozařízení v kompletním, 

nedemontovaném stavu.  Dvůr slouţí k vytvoření podmínek pro shromaţďování kvalitního (čistého) 

tříděného odpadu, který  je moţné předat k dalšímu zpracování a následně recyklování. Cílem této sluţby je 

ulehčit ţivotnímu prostředí v našem okolí a zvýšení úspor přírodních surovin.  
 

Základní pravidla sběrného dvora: 

 Služby sběrného dvora mohou ZDARMA využívat všichni občané s trvalým bydlištěm v Obci Kovářov  
a majitelé rekreačních objektů na území obce Kovářov 

 Odpad nesmí pocházet z činnosti právnických osob 

 Při vjezdu na sběrný dvůr je nutné dbát bezpečnosti a pokynů vedoucího provozu!  

 Odpad je nutné přivést na sběrný dvůr roztříděný! 

 Je možné odkládat odpady včetně nebezpečných, a to v přiměřeném množství (cca přívěsný vozík za 
osobní automobil)  

Provozní doba:                                                                      Kontakt: 
Středa  12.00 – 17.00h                                                Hana Kuchtová 
Pátek  12.00 – 17.00h                                                tel. 724 180 239 – nové tel. číslo 
Sobota  08.00 – 12.00h             Sběrný dvůr není otevřen během státních svátků. 

 
 

Co kam patří?  
 

Hliníková víčka od jogurtů a kovové obaly  Větší mnoţství můţete odnést do sběrného dvora nebo 

výkupny kovů. Jinak je lze odloţit do směsného odpadu. 

Co mám dělat s obaly, které jsou označeny C/PAP nebo C/PP? Tyto obaly nazýváme kombinované a 

patří do směsného odpadu. Skládají se ze dvou či více materiálů, které od sebe nejsou jednoduše oddělitelné. 

Takovým obalem je např. tzv. blistr na léky ("platíčko" se zatavenými tabletkami). Většinu kombinovaných 

obalů nelze zpracovat. Výjimkou je nápojový karton (pevný karton určený na nápoje nebo omáčky) a 

některé další kombinované papírové obaly. 

Co mám dělat s pouţitým rostlinným olejem v domácnosti a obalem od oleje? Pokud obal od oleje 

pečlivě vymyjete teplou vodou s přípravkem na mytí nádobí, můţete jej vhodit do plastů.  

V případě, ţe tak neučiníte, vhazujte tento znečištěný obal do směsného odpadu. Olej totiţ značně 

komplikuje následnou recyklaci tříděného odpadu.  Obecně však platí, ţe fritovací olej z domácnosti patří do 

sběrných dvorů, můţete jej uchovávat v kanystru a aţ ve větším mnoţství odevzdat. 

Do jakého kontejneru patří prostředky na hubení hmyzu? U těchto přípravků se vţdy řiďte pokyny na 

obalu. Ve většině případů patří do nebezpečného odpadu, odvezte je proto na sběrný dvůr. O nebezpečné 

vlastnosti výrobku  informuje oranţová výstraţná značka na obalu. 

Patří do tříděného odpadu plastové obaly od kosmetiky? V tomto případě se nejedná o ţádné nebezpečné 

látky, stačí tedy, kdyţ zbytky kosmetických přípravků jako jsou mýdla, šampony, krémy zcela spotřebujete. 

Do kontejneru na tříděný odpad pak můţete klidně prázdné obaly vhodit. 

Kam mám vyhodit staré zbytky od kosmetiky? Zbytky slijte a v menším mnoţství je můţete vyhodit       

v pytlíku do směsného odpadu, ve větším mnoţství odvezte na sběrný dvůr. 

Do jakého odpadu patří řasenka? Řasenka je sice z plastu, ale je znečištěna zbytky barvy, proto ji 

vhazujte do směsného odpadu. 
Do které nádoby mám třídit krabice od dţusů a mléka? Papírové krabice například od dţusů nebo mléka 

nazýváme nápojovými kartony. Tyto obaly je moţno vhazovat sešlápnuté do sběrných nádob na PET lahve nebo 

vytříděné a sešlápnuté odevzdat do sběrného dvora.  



 
 

23 

Kam mám vhodit obal od zubní pasty? Do směsného odpadu. Tuby od zubní pasty mohou obsahovat 

hliníkovou vrstvu. Navíc většinou zůstává určité mnoţství pasty v tubě, takţe se jedná o znečištěný obal. 

Kam mám vhodit pouţité dětské pleny?  Ty patří, stejně jako papírové kapesníky a dámské hygienické potřeby 

do směsného odpadu. V ţádném případě nevhazujte do kontejneru s papírem.  

Kam patří elektroodpad? Na místa zpětného odběru, jako jsou prodejny, kde jste elektro pořídili. Odnést je 

můţete  také na sběrný dvůr.  

Kam patří molitan? V menším mnoţství jej můţete vhodit do směsného odpadu, ve větším mnoţství patří do 

sběrného dvora. 

Kam patří odpad označený C/LDPE 90 (pytlík od cappuccina) a C/PAP 84 (pytlík od polévky)?  

Identifikační kód C/ znamená, ţe se jedná o obal vyrobený  kombinací různých materiálů, tudíţ ve většině 

případů vhazujte takto označené obaly do směsného odpadu.  Výjimku tvoří například C/PAP, coţ jsou nápojové 

kartony, které patří sešlápnuté (a můţete je vhazovat i s víčky) do kontejnerů na PET lahve nebo do sběrného 

dvora.  

Kam patří starý textil?  Pokud je nositelný, věnujte ho charitě nebo ho ve větším mnoţství odevzdejte do 

sběrného dvora.  Jinak  jsou v Kovářově  u pošty a v Zahořanech u obchodu umístěny bílé kontejnery, které jsou 

rovněţ určeny pro sběr textilu, obuvi a také hraček.  

Kam s odpadem, který nepatří do kontejneru na tříděný odpad?  Obecně lze říci, ţe pokud se nejedná                  

o elektroodpad, baterie, světelné zařízení, nebezpečný a objemný odpad nebo o odpad, se kterým se musí 

nakládat zvláštním způsobem (např. zbytky léčiv), lze ho odloţit do nádob na směsný odpad. 

Kam s pouţitými světelnými zdroji (běţná ţárovka, úsporka, kompaktní zářivka)? Zpětný odběr 

vyslouţilých světelných zdrojů probíhá pomocí nádob k tomu určených. Tyto nádoby můţete nalézt 

v prodejnách elektro nebo sběrném dvoře. Seznam sběrných míst http://www.ekolamp.cz/cz/sberna-mista  

Na těchto místech se odebírají lineární a kompaktní zářivky, halogenidové, sodíkové a směsné výbojky, světelné 

zdroje s LED diodami. Do zpětného odběru však nepatří běţné ţárovky, ani reflektorové a halogenové ţárovky, 

proto je jejich místo v popelnici se směsným odpadem. 

Kam s vyjetým olejem nebo barvou? Obaly s technickými oleji, barvami, ředidly a jinými chemickými látkami 

odevzdejte do sběrného dvora. Oleje se sbírají také na místech zpětného odběru, coţ mohou být čerpací stanice a 

autoservisy. Lepší je nechat si olej vyměnit v servisu. Ve většině případů je toto uvedeno na etiketě výrobku. 

Mohu do modrého kontejneru vhazovat skartovaný papír? Do modrého kontejneru vhazujte skartovaný papír 

stejně jako kaţdý jiný papír, který není mokrý, mastný nebo jinak znečištěný. Tím se myslí i biologické 

nečistoty. 

Můţu do kompostu dávat zbytky z vařených jídel? Ano, ale nepatří tam například zbytky z masa a kostí nebo 

tekuté a silně mastné potraviny. To je totiţ bioodpad, který můţe mít hygienická rizika. Do kompostu patří 

jakýkoli odpad, který je schopen anaerobního nebo aerobního rozkladu (např. zbytky pečiva, ovoce, zeleniny, 

odpad ze zeleně, čajové sáčky, skořápky od vajec, apod.)  

Patří laminátový papír do papíru? Nepatří. Jinak do papíru patří papír všeho druhu, kromě polaminátovaného 

a povoskovaného papíru. 

Kam patří CD, DVD nebo videokazety? Plastové obaly patří do plastů. DVD a videokazety odvezte nejlépe na 

sběrný dvůr. CD můţete v malém mnoţství vyhodit do směsného odpadu, ve větším mnoţství patří na sběrný 

dvůr. 

Jak správně zlikvidovat magnetofonové kazety a diskety? Kazety i diskety patří do směsného odpadu, ve 

větším mnoţství na sběrný dvůr. Papírové obaly se dají vytřídit do papíru a plastové do plastů. 

Kam správně třídit ruličky od toaletního papíru a obaly od vajec? Ruličky od toaletního papíru a obaly od 

vajíček (jsou vyrobené z nasávané kartonáţe) patří do směsného odpadu, nelze je jiţ znovu recyklovat. 

Celulózové vlákno, které je v těch obalech, je totiţ na recyklaci příliš krátké. 

Kam patří účtenky z termopapíru? Do směsného odpadu, protoţe termopapír obsahuje plnidla, která brání 

rozvlákňování. Z toho důvodu ho nelze recyklovat.  
zdroj: http://www.jaktridit.cz/cz/rady-a-tipy/otazky-a-odpovedi/kam-patri 

 
                               

 
 

 

 
 

 

Kovářovský zpravodaj 

Vychází: červen 2016 
 

Vydává:             Obecní úřad Kovářov 

398 55  Kovářov 63 

tel.: 382 594 218                        fax.: 382 594 486 

www.kovarov.cz                  e-mail: oukovarov@volny.cz 
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Příjem inzerce, příspěvků, námětů a připomínek: OÚ Kovářov 

 

 

 

Ceník inzerce 

platný od 1.1.2009 
 

ceny jsou uvedeny s DPH 
 

malý formát 119,00 Kč 

formát A5 238,00 Kč 

formát A4 476,00 Kč 

 

 

http://www.ekolamp.cz/cz/sberna-mista
http://www.kovarov.cz/
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